
Donderdag 25 oktober 1917 – ochtendeditie 

Londen, 24 oktober. Officieel avondbericht: Vannacht hebben de 
Britten enkele gevangenen gemaakt bij patrouilletochten ten 
zuidwesten van Havrincourt. 

Op het slagfront was het vijandelijk geschut vanmiddag tegen de 
stellingen van het Houthulsterbos aan het woord. 

Onze artillerie heeft vijandelijke batterijen onder vuur genomen en 
op verschillende punten vernielingsbombardementen aangericht. 

In de sector van Nieuwpoort heeft geschutvuur achter de vijandelijke 
linies een ernstige ontploffing verwekt. 

Het weer was stormachtig. 

Berlijn, 24 oktober. Officieel avondbericht: In Vlaanderen forse 
vuurstrijd. 

Uit België. 

Parijs, 24 oktober. Een bekendmaking van de chef van het Deutsches 
Meldeamt te Brussel luidt, dat alle personen van het mannelijk 
geslacht, die de gemeente Brussel bewonen en die geboren zijn in de 
periode van 1 oktober 1869 tot en met 1 oktober 1912 uit ouders, 
waarvan de vader Duitser is, zich moeten aanmelden. Eveneens 
moeten zich de personen van Duitse afkomst aanmelden, die onder 
toezicht van het Deutsches Meldeamt staan, hetzij onderdanen van 
België of van enige andere vijandelijke staat, teneinde tot de militaire 
dienst over te gaan. 

Kolenverdeling in België. Van 1 november af zal in België de 
kolenverdeling geconcentreerd werden in twee afdelingen, een voor 
Vlaanderen, een voor Wallonië. De kolenverdeling voor Vlaanderen 



omvat al de gemeenten van het “Vlaamse Generaal Gouvernement”. 
De hoofdzetel is gevestigd te Brussel, leider is de heer Leo Meert, 
nijveraar te Sint-Niklaas, thans wonend te Brussel. Er zijn bijkantoren 
en vertegenwoordigers in alle Vlaamse gemeenten. 

 

Donderdag 25 oktober 1917 – avondeditie 

Berlijn, 25 oktober. Officieel: Legergroep Rupprecht: In Vlaanderen 
werd de ganse dag krachtiger vuur dan voordien op de gevechtszone 
tussen de kust en de Blankaart gericht. Van daar tot de Leie 
overstelpte de vijand enige vakken met vuurgolven, die van het 
Houthulsterbos tot Passendale tegen de avond zich tot hevig 
roffelvuur verdichtten. Aanvallen van enige betekenis volgden er niet 
op. 

Kamer van Koophandel te Brussel. 

Van de Nederlandse Kamer van Koophandel te Brussel ontvangen wij 
het verslag over 1915. Aan het belangwekkende verslag ontlenen wij 
het volgende: 

De benarde omstandigheden maken het moeilijk een overzicht te 
geven van de thans in België heersende economische toestanden. 
Bestond verleden jaar de mogelijkheid nog om de industriële 
machine hier en daar in beweging te houden, gaandeweg is de 
productie beginnen te verminderen, als gevolg van de ontbrekende 
grondstoffen, enz. 

Met de binnenlandse handel is het niet veel beter gesteld. Het gebrek 
aan handelswaren van allerlei aard doet zich duchtig voelen. De 
afsluiting van het bezette gebied maakt de toevoer bijna onmogelijk, 
enerzijds door de uitvaardiging van de vele uitvoerverboden in 



Nederland, anderzijds door het sluiten van de grenzen voor bijna alle 
uitvoerbare artikelen uit Nederland. 

De bevolking is dus geheel afhankelijk geworden van de voorziening 
door “de Commission of Relief”, die weliswaar in de dringendste 
nood leniging kan brengen, doch op lange na niet in de behoefte kan 
voorzien. Naast deze commissie bewijst ook de Nederlandse 
Commissie tot Regeling van noodzakelijke levensmiddelen in België 
door de verschaffing van brood, goede diensten. 

Onder gebruikmaking van deze noodtoestand, vormden zich 
verschillende groepen van zogenaamde “accapareurs” en 
tussenhandelaars, die door het opkopen van de nog aanwezige 
voorraden, de goederenmarkt beheersen en de prijzen der 
levensbehoeften zodanig doen stijgen, dat zij ten enenmale voor 
huishoudelijk gebruik onbereikbaar worden. Maatregelen door de 
bevoegde overheid genomen, door het vaststellen van 
maximumprijzen of bedreiging met beslagneming brengen weinig 
verbetering, daar in dergelijke gevallen ogenblikkelijke vasthouding 
der goederen volgt en de nog beschikbare hoeveelheden plotseling 
geheel van de markt verdwijnen. 

Bij voortduring van deze abnormale tijden, zal de voedingskwestie, 
althans voor de minvermogenden, met zorg worden tegemoet 
gezien. 

Omtrent de verrichtingen van de Kamer wordt o.m. medegedeeld: 
Van Belgische zijde kwamen reeds meerdere aanvragen in, voor 
vertegenwoordigingen van artikelen en producten, welke vroeger 
van elders werden betrokken, wel een bewijs dat de belangstelling 
voor “Nederlands fabricaat” ook in België groter belooft te worden. 



Het is de Kamer gelukt enkele fabrikanten te ontdekken van 
zogenaamde Nederlandse producten, waarvan de verpakking 
klinkende Nederlandse opschriften droeg, onder waarborg van 
“Gegarandeerd zuiver …” enz., voornamelijk vele vervalste 
zeepsoorten, zoals Gouda, Delfia, Hollandiazeep, enz., enz. 

Eerst alleen, later in samenwerking met de Zwiterse Kamer van 
Koophandel in Brussel, werden, mede in overleg met de 
subcommissie van de Nederlandse Kamer van Koophandel, artikelen 
geplaatst in de Belgische dagbladen, om het kopend publiek te wijzen 
op de vele vervalsingen van Nederlandse en Zwitserse 
voortbrengselen, welke thans in België onder het motto 
“Nederlands” en “Zwitsers” fabricaat worden verkocht. 

Herhaaldelijk komt het voor, dat goederen, voor Nederland bestemd, 
door de bezettende overheid in België worden opgehouden; 
tussenkomst van de Kamer voor het vrijmaken van meer van die 
zendingen werd dan ingeroepen. 

De Commissie tot het onderzoeken en bevorderen van Nederlandse 
belangen in België bracht, laatst op de algemene vergadering van de 
Nederlandse Kamer van Koophandel te Brussel van 26 januari 1918, 
een beknopt verslag van haar werkzaamheden uit. 

Sedert die datum valt o.m. het volgende aangaande haar 
werkzaamheden op te merken. 

De Commissie ging op de ingeslagen weg verder met de betrekkingen 
tussen Nederland en België te verbeteren; dat haar streven werd op 
prijs gesteld, bewezen nieuwe subsidies der Kamer van Koophandel 
en van belangstellenden in Nederland. 

In overleg met het bestuur van de Kamer werd een veldtocht 
begonnen tegen het toenemende misbruik, dat daar te lande 



gemaakt werd van de Nederlandse naam op handelsgebied. In de 
voornaamste dagbladen werd er het publiek mededeling van gedaan, 
dat het voor artikelen met Nederlands etiket op zijn hoede moest zijn 
en goed zou doen bij de Kamer eerst te informeren of deze artikelen 
werkelijk uit ons land afkomstig en daar van erkende reputatie 
waren. 

Het gevolg hiervan was, dat talrijke aanvragen bij de Kamer 
inkwamen en meermaals vervalsers van Nederlandse 
fabrieksmerken aan de kaak konden worden gesteld. Op verzoek van 
de Zwitserse Kamer van Koophandel hier ter stede, welke over 
hetzelfde euvel te klagen had, werd voornoemde waarschuwing later 
nog eens herhaald. 

Deze campagne vertoont haar goed gevolg steeds meer; in de 
advertentiekolommen van de bladen wordt reeds veel minder 
geschermd met de woorden “Hollandais” en “Suisse”. 

Ook op het gebied der scheepvaart kon de Commissie onze 
landgenoten diensten bewijzen. 

Uit allerlei verspreide gegevens, stelde de Commissie hierom een 
verzameling besluiten over de scheepvaart in België samen, waarvan 
exemplaren werden aangeboden aan het Nederlands consulaat te 
Brussel, het ministerie van landbouw, nijverheid en handel en aan de 
besturen der voornaamste schippersverenigingen in Nederland. 

Tenslotte liet de Commissie niet na, steeds, waar nodig, onjuiste 
berichten of geruchten over ons land tegen te spreken en punten, 
welke voor ons voordelig waren, naar voren te brengen. 

Met name mag hier genoemd worden een bewering in de pers in de 
maand juli jl. geuit, waarbij de duurte en schaarste der mosselen te 
Brussel, aan de hebzucht van de Nederlandse vissers werd geweten; 



mede dank zij de voorlichting van een deskundig bestuurslid der 
Kamer, kon men deze bewering doeltreffend weerleggen. 

Het aantal leden der Kamer is thans 322 (vorig jaar 214), het aantal 
begunstigers 102 (82). 

 


